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Seniorrådet 

   

 

Referat fra mødet 

Den 6. marts 2023 kl. 09.00 - 12:00 Mødelokale F7   
 

MØDEDELTAGERE  

Lissi Gyldendahl 

Peter Møller 

Jørgen Hansen 

Lars Boe 

Vicki Hansen 

Lis Olsen 

Søren Holmgaard 

Anne-Mette Olsen 

Inga Helver 

 

Fraværende: Ingen 

 

Referent: Gitte Broberg Christiansen 

 

 

Formand 

Næstformand 

Kasserer 

Sekretær 

 

 Referat 
Sag nr. 1  Godkendelse af dagsorden og referat fra den 30. januar 2023 

Sagsfremstilling 

Indstilling: 
Dagsorden og referat godkendes. 

Beslutning: 

Godkendt. 

 

Sag nr. 2  Orientering fra kommunen 

Sagsfremstilling 

Udvalgsformand Susanne B. Jørgensen deltog under punkt 2, og besvarede de 

spørgsmål, som Seniorrådet havde stillet: 

• Hvordan arbejder udvalgene med Seniorrådets høringssvar? 

• Oprettelse af lokalt vikarbureau 

• Hvad er forskellen mellem Rehabilitering og genoptræning? 

• Planer for at imødekomme den fremtidige efterspørgsel af plejeboliger 

• Borgernes tøj på omsorgscentrene bliver ødelagt fordi det bliver 

vasket forkert 
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 Referat 
Indstilling: 

Til drøftelse 

Beslutning: 

Hvordan arbejder udvalgene med Seniorrådets høringssvar? 

Susanne Bettina Jørgensen forsikrede Seniorrådet om, at rådets høringssvar 

altid bliver læst og vurderet i behandlingen af de politiske sager. 

 

Seniorrådet kan ikke forvente en tilbagemelding på de spørgsmål de evt. stiller 

i høringssvarene. Seniorrådet opfordres i stedet til at stille de spørgsmål, de 

måtte have, direkte til Susanne Bettina Jørgensen eller administrationen. 

 

Oprettelse af lokalt vikarbureau 

Omsorgscentrene benytter sig af timelønnede afløsere og fastansatte 

medarbejdere, når de forsøger at besætte ledige vagter ved ferie og sygdom. 

Så selv om det ikke omtales som et ”lokalt vikarbureau” bliver alle vagter 

forsøgt besat med interne medarbejder, førend der bliver rekvireret personale 

fra private vikarbureauer. 

 

Hvad er forskellen mellem Rehabilitering og genoptræning? 

Borger der visiteres til Frederikssund kommunes Rehabiliterings afdeling, 

visiteres efter Serviceloven. 

 

Genoptræning, som iværksættes fra sygehuset, bevilges efter Sundhedsloven. 

 

Det er Frederikssund kommunes ergo- og fysioterapeuter, som forestår den 

genoptræningsplan, som sygehuset iværksætter i forbindelse med borgerens 

udskrivelse.  

 

Seniorrådet er bekendt med tilfælde, hvor borgere, som er indlagt på 

Rehabiliteringsafdelingen ikke får igangsat den genoptræningsplan, som de 

har med fra Sygehuset, selv om det står beskrevet i Kvalitetsstandarderne. 

 

Susanne Bettina Jørgensen orienterede om, at der arbejdes på at optimere 

Rehabiliteringen og samle genoptræningsindsatsen på Frederikssund sygehus i 

forbindelse med, at det skal være det nye Sundhedshus. Seniorrådet vil blive 

hørt og orienteret i den forbindelse. 

 

Sundhedshuset på Frederikssund sygehus skal træde i kraft  senest i 

forbindelse med, at supersygehuset i Hillerød står klar i 2026. 

 

Planer for at imødekomme den fremtidige efterspørgsel af 

plejeboliger 

 

Susanne Bettina Jørgensen orienterede om, at der på Omsorg og ældres 

dagsorden i april, bliver fremlagt en undersøgelse, der fremskriver den 

demografiske udvikling og hvilke behov, der vil være for plejeboliger. 

 

Seniorrådet pointerede, at der i fremskrivningerne af demografiudviklingen i 

kommunen, ikke er taget højde for, at Frederikssund er en tilflytterkommune 
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for ældre mennesker. En del ældre mennesker flytter fra København og ud til 

omegns kommunerne, herunder Frederikssund når de når en vis alder. 

 

I opgørelser over demografiudviklingen indgår ofte det parameter, at 

fremtidens ældre vil være sundere, og derfor ikke have det samme behov for 

hjælp og pleje. Denne indregnede faktor, er Seniorrådet skeptiske overfor, da 

de mener, at den øgede sundhed blandt de ældre, ikke mindsker behovet for 

hjælp og pleje, men blot udskyder tidspunktet, idet den ældre befolkning også 

lever længere end de gjorde tidligere. 

 

Seniorrådet oplyste, at såfremt der er brug for at opføre flere plejecentre, 

kunne det være en mulighed, at kontakte OK-fonden.  

 

Seniorrådet anbefalede, at kommunen udfærdigede en oversigt over hvilke 

ældreegnede boliger der findes i Kommunen, da det er svært for den enkelte 

borger af få overblikket, samt at opføre flere rækkehuse og bofællesskaber. 

 

Borgernes tøj på omsorgscentrene bliver ødelagt fordi det bliver 

vasket forkert 

 

Seniorrådet finder det ærgerligt, at prisen på vask af tøj på omsorgscentrene 

er steget betydeligt efter at ydelsen er udliciteret, samtidig med at kvaliteten 

er forringet. Seniorrådet har hørt eksempler på, at vasketøjet bliver ødelagt 

pga. forkert vask, og at beboernes vasketøjet bliver blandet. 

 

Susanne Bettina Jørgensen oplyser, at der i aftalen med vaske-leverandøren, 

er beskrevet hvordan tøjet skal vaskes for at sikre den bedste hygiejnen, og at 

omsorgscentrene bestræber sig på at mærke borgernes tøj korrekt således, at 

der ikke sker fejl når det bliver leveret tilbage til borgerne. 

 

Seniorrådet synes, at Susanne Bettinas fremmøde på Seniorrådsmøderne giver 

en god dialog omkring de sager rådet ønsker belyst, og inviterede Betina til at 

deltage oftere på disse møder. Betina takkede ja, til at deltage, såfremt 

hendes mødekalender tillader det. 

 

Sag nr. 3  Orientering v/formanden 

Sagsfremstilling 

Indstilling: 

Beslutning: 

Lissi orienterede om, at der er Jazzfestival i Slangerup den 26. august. Punktet 

bliver ført på dagsordenen til næste møde, hvor det besluttes, om Seniorrådet 

skal være repræsenteret ved dette event og hvem der evt. deltager. 

 

Sag nr. 3.1 Fysioterapi på plejehjemmene 

Søren har bedt om at få følgende på dagsordenen. 
På seneste beboermøde på Nordhøj, klagede flere af beboerne over, at de når 

de havde brug for en fysioterapeut, skulle behandlingen foregå på terapeutens 

klinik og ofte havde disse ikke indsigt i behandling af gamle mennesker. 
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Søren tilbød derfor at undersøge om der kunne etableres en fælles ordning for 
hele Kommunen med 1 terapeut med ekspertise i gamle menneskers fysiske 

problemer og samtidig kunne behandle på plejecentrene. (Nordhøj er i 
besiddelse af en velegnet briks). 

 
Indstilling:  

Beslutning: 

På mødet oplyste Jørgen Hansen, at han har erfaret fra sin deltagelse på 

beboermøderne på Solgården, at beboerne der er tilfredse med den 

fysioterapibehandling de får. Der bør være vidensdeling mellem disse 

omsorgscentre. 

 

Sag nr. 3.2 Opfølgning på vores mærkesag om forebyggelse 

Sagsfremstilling: 

Forslag til opfølgning på vores mærkesag om forebyggelse. Skal vi invitere en 

sundhedsfaglig konsulent til at orienterer om de forebyggende hjemmebesøg? 

Reglerne er at Borgere, som er fyldt 82 år, vil årligt få tilbudt et 
forebyggende hjemmebesøg. 
Borgere, som bor alene i deres fyldte 70 år, vil få tilbudt et 
forebyggende hjemmebesøg. Borgere i deres fyldte 75 år og deres 
fyldte 80 år, som ikke modtager både personlig og praktisk hjælp, vil få 
tilbudt et forebyggende hjemmebesøg. 
Derudover er der også mulighed for at få et forebyggende 
hjemmebesøg, hvis du er mellem 65 og 81 år og har særlig risiko for at 
få sociale, psykiske eller fysiske problemer. 

Årsagerne kan være, at: 
-  du har mistet ægtefælle eller samlever 
-  din ægtefælle/samlever er alvorligt syg 
-  du er udskrevet fra hospitalet 
-  du har været på rehabiliteringsophold. 

Hvis du modtager både personlig og praktisk hjælp, er du ikke omfattet 
af de forebyggende besøg. 

Indstilling: 

Til drøftelse 

Beslutning: 

Sekretær Gitte Broberg Christiansen inviterer en forebyggelseskonsulent til et 

fremtidigt seniorrådsmøde. 

 

Sag nr. 3.3 Kontakt til Kirsten Weiland og Michael Tøgersen 

Sagsfremstilling 

Jeg har kontaktet Kirsten Wieland og Michael Tøgersen om de hver især vil 

deltage på et af vores møder og sige noget om fremtidige boliger til seniorer- 

og job til seniorer. 
Indstilling: 

Beslutning: 
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Lissi afventer svar fra Kirsten Weiland. Michael Tøgersen kan deltage efter 

sommerferien. 

 

Sag nr. 4  Økonomi v/ Kassereren Jørgen Hansen 

Sagsfremstilling 

Indstilling: 

Beslutning: 

Det blev besluttet at fastholde tilskuddet til kontorhold på 1.000 kr. pr. 

medlem pr. år. 

Kørselsgodtgørelse udbetales kvartalsvis eller med højere interval. 

 

Sag nr. 5  Tilbagemelding fra arbejds- og Ad-hoc grupper 

Sagsfremstilling 

Beslutning: 

Seniorrådet drøftede hvilket indhold der skal være på den temadag, der skal 

afholdes i indeværende forår. 

 

Forslag til emner: 

• Demenskonsulenternes arbejde 

• Tricktyveri 

• Fremtidsfuldmagter 

• Ældrevenlige boliger 

 

Lis Olsen har lavet en aftale med Lundebjerggård, at temadagen kan afholdes 

der. Arbejdsgruppen skal blot tage kontakt til Lundebjerggård og aftale dato 

og tidspunkt. 

 

Sag nr. 6  Sager til høring 

Sagsfremstilling 

Omsorg og ældre udvalget 

Social og Sundhedsudvalget 
Indstilling: 

Drøftes på mødet 

Beslutning: 

Høringssvarene blev drøftet og godkendt. 

 

Sag nr. 7  Møder ældrerådsmedlemmer har deltaget i siden sidste møde 

Sagsfremstilling 

Tilbagemelding fra Pedershave 

Tilbagemelding fra Solgården 

Tilbagemelding fr Tolleruphøj 

Tilbagemelding fra De Tre Ege 

Tilbagemelding fra Nordhøj 

Tilbagemelding fra Attendo 

Andre møder 

 
Indstilling: 

Beslutning: 
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Tilbagemelding fra Pedershave / v Peter Møller 

Peter skal deltage i beboermøde på Pedershave den 8. marts. 

 

Tilbagemelding fra Solgården / v Jørgen Hansen 

Jørgen skal deltage i beboermøde på Solgården senere i marts måned.  

 

Tilbagemelding fra Tolleruphøj / v Anne-Mette Olsen 

Anne-Mette tager kontakt til den nye leder for Tolleruphøj og Solgården, Signe 

Welcher Nielsen, for aftale om fremtidige møder. 

 

Tilbagemelding fra De Tre Ege / v Inger Helver 

Inga må desværre melde afbud til møde på De Tre Ege den 7. marts, pga. 

anden mødeaktivitet, men har fået en plan for de fremtidige beboermøder. 

 

Tilbagemelding fra Nordhøj / v Søren Holmgaard 

Søren har den 1. feb. været til beboer og pårørendemøde på Nordhøj 19. Det 

var et godt møde med god stemning. 

Lederen af Nordhøj 19 er stoppet, så pt. Nordhøj 4 og 19 lagt ind under én 

områdeleder. 

 

Tilbagemelding fra Attendo / v Vicki Hansen 

Vicki har deltaget i møde på Attendo. Her blev der givet udtrykt for, at man de 

sidste 14 dage fornemmer en bedring af forholdene på stedet. Der er nu ansat 

en leder på hver etage, som måske har været medvirkende til bedringen. 

Formanden for Ældre Sagen var ligeledes inviteret og deltog i mødet. 

 

Andre møder: 

Der har været afholdt Regionrepræsentantskabsmøde den 3. feb. Hvor Lissi 

deltog. 

 

Nordgruppen afholdte møde den 7. feb. Hvor Anne-Mette deltog. 

Punkter på mødet: 

• Fald forebyggelse 

• Velfærdsteknologi der skal understøtte det gode ældre liv 

• Hvordan holdbarheden, på den mad der leveres til borgerne, kan 

forlænges 

 

 

Sag nr. 8  Orientering fra fagudvalg 

Sagsfremstilling 

Plan og teknik v/Lars Boe  

Klima, natur og energi v/Anne Mette Olsen 

Børn, familie og forebyggelse v/Vicki Hansen 

Job, erhverv og kultur v/Lis Olsen 

Unge, fritid og idræt v/ Lars Boe 

Økonomiudvalg og Byråd v/Lissi og Peter 

 
Indstilling: 
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Beslutning: 

Beskæftigelsesplanen er blevet godkendt, uden den har været sendt i høring i 

Seniorrådet. 

 

Sag nr. 9  Input til Nyheder, hjemmeside, Facebook og presse 

Sagsfremstilling 
Indstilling: 

Beslutning: 

Der er nu oprettet ny hjemmeside, som hedder: 

www.frederikssundseniorraad.dk 

 

Sag nr. 10  Eventuelt 

Inga har medbragt flere af Seniorrådets brochure, hvis der er brug for flere til 

omdeling.  

 
 

 

http://www.frederikssundseniorraad.dk/

